
PROTOKÓŁ Nr VIII/19
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z 27 marca 2019 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 15.55

Obecnych na Sesji – 15 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Janusz Chodasewicz.

Obsługa radcowska – adw. Rajmund Kietliński

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą o wyjście na środek sali witrażowej przedstawicieli
Pogotowia Ratunkowego i jednocześnie podziękował radnym ubiegłej kadencji za decyzję,
dzięki  której  udało się  pomóc tej  jednostce.  Przypomniał,  że w ubiegłym roku Pogotowie
Ratunkowe w Jeleniej Górze/Kamiennej Górze wystąpiło do Rady Miasta o pomoc finansową
w zakupie urządzenia do ratowania życia osób poszkodowanych. Dodał, że obecnie udało się
szczęśliwie  doprowadzić  sprawę do  końca i  sfinansować w całości  zakup  urządzenia  do
ucisku  klatki  piersiowej  Lucas.  Przekazał  jednocześnie  na  ręce  Dyrektora  Pogotowia
zakupiony sprzęt.

BM wyraził zadowolenie z przekazanego sprzętu do ratowania zdrowia i życia mieszkańców.
Wyraził nadzieję, iż zakupiony sprzęt będzie pomocny w pracy, ale także życzenie, aby był on
jak najrzadziej wykorzystywany. Złożył przedstawicielom pogotowia serdeczne gratulacje oraz
wyraził nadzieję na dalszą udaną współpracę.

Dyrektor  Pogotowia  Ratunkowego  w  Jeleniej  Górze  Nikolaj  Lambrinow  podkreślił,
iż  Kamienna  Góra  jest  przykładem  samorządu,  który  pomaga  i  działa  nawet  w  tych
sytuacjach, w których nie musi tego czynić. Zaznaczył, że sytuacja pogotowia jest obecnie na
tyle  trudna,  że  zmusza  do  poszukiwania  takich  form  pomocy  dla  funkcjonowania.
Podziękował serdecznie za udzielone wsparcie i również wyraził nadzieję, iż sprzęt ten nie
będzie  zbytnio  wykorzystywany.  Na  zakończenie  wyraził  nadzieję  na  dalszą  dobrą
współpracę z naszym  samorządem i przekazał na ręce Przewodniczącego RM i BM pisemne
podziękowania.

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta (RM) Janusz Jarosz.

Przewodniczący  RM powitał  radnych  Rady  Miasta,  Burmistrza  Miasta  J.  Chodasewicza,
przedstawicieli władz wykonawczych, kierowników poszczególnych wydziałów urzędu, gości,
media oraz mieszkańców miasta.

Przewodniczący  RM  przedstawił  zgromadzonym  klauzulę  informacyjną  o  przetwarzaniu
danych osobowych na Sesji  Rady Miasta i  jednocześnie dodał,  iż  pełna jej  treść została
umieszczona przed wejściem na Salę Witrażową i jest też dostępna na stronie BIP Urzędu
Miasta.
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Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 radnych na 15 ustawowego składu
Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z IV Sesji Rady Miasta Kamienna Góra.

4. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami.
6. Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia  regulaminu określającego zasady udzielania

stypendiów dla uczniów szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest
Gmina Miejska Kamienna Góra.

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  miasta  Kamienna  Góra
z przeznaczeniem na realizowane prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru  zabytków,  położonych na terenie
Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie stanowiących jej własności.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  wymogów raportu  o  stanie
gminy.

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę
(dz. nr 235, obr. nr 5).

10.Podjęcie  uchwały  w  sprawie zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w Kamiennej Górze.

11. Podjęcie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi  oraz  ustalenia  wysokości  tej  opłaty  i  stawki  opłaty  za  pojemnik  oraz
określenia niższych stawek za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady
komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny.

12.Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019 rok.
14. Interpelacje i zapytania.
15.Wnioski.

16.Sprawy różne.
17.Zamknięcie Sesji.

Przewodniczący RM J. Jarosz  zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić jakieś wnioski dotyczące
zmian w porządku obrad?

Nikt  nie zgłosił przedmiotowych wniosków.

Ad.3.     Przyjęcie Protokołu z IV Sesji Rady Miasta Kamienna Góra  

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół z IV Sesji był wyłożony do wglądu w Biurze
Rady  Miasta.  Dodał,  że  nie  zostały  do  niego  wniesione  żadne  uwagi  ani  zastrzeżenia
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i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? 

Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4.     Informacja   Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami  

BM przeprosił  radnych  za  sytuacje,  które  miały  miejsce  na  ubiegłej  VII  Sesji  RM,  za
zachowanie oraz słowa, które mogły być obraźliwe dla niektórych zgromadzonych. Wyraził
przy tym nadzieję, że radni puszczą w niepamięć ww. wydarzenia.

BM  poinformował  zgromadzonych,  iż  do  wakacji  zostanie  wyremontowana  systemem
gospodarczym  jezdnia  ul.  Towarowej,  dzięki  połączeniu  sił  samorządu  i  firmy  prywatnej
zlokalizowanej  wzdłuż  tej  drogi.  Pomoże  to  choć  częściowo  osobom,  które  muszą  się
poruszać pojazdami po tej drodze. Nadmienił, że największy udział w tym przedsięwzięciu
zadeklarowała Kopalnia Ogorzelec, jako największy użytkownik i podmiot przyczyniający się
do największego zużycia tej jezdni. Dodał, że zarząd kopalni podszedł bardzo elastycznie do
propozycji  współfinansowania  tej  inwestycji,  która  zostanie  sfinalizowana  pisemnym
porozumieniem jeszcze w tym tygodniu. Zaznaczył, że są podejmowane również rozmowy
z  innymi  podmiotami  funkcjonującymi  wzdłuż  tej  ulicy,  o  możliwości  współudziału  w  tym
przedsięwzięciu. Udział każdej z firm zmniejszyłyby bowiem środki, jakie na ten cel miałby
przeznaczyć nasz samorząd. Jeśli udałoby się uzyskać dofinansowanie na remont odcinka ul.
Jedwabnej  do  torów  kolejowych,  to  w  2019  r.  uda  się  wykonać  odcinek  jezdni  od
skrzyżowania z ul. Jeleniogórską, do zjazdu do PKS. 

BM przedstawił również następującą informację o pracy między Sesjami, tj.:
 28.02 – odbył spotkanie z Prezesem firmy ACS, aplikującej środek oczyszczający do

zbiornika wodnego na OŚW Zalew. Obecnie czekamy na ofertę cenową dla aplikacji
tego środka w roku bieżącym. Podkreślił, że jeśli chcemy w całości oczyścić zbiornik
wodny, to należy obecnie czynność wpuszczenia tej specjalnej substancji powtórzyć.
Zaznaczył, że jeśli po wprowadzeniu kolejnej części środka do wody uda się uzyskać
takie  same  wyniki,  jak  za  pierwszym  razem,  to  w  przyszłym  roku  będzie  można
uruchomić kąpielisko nad Zalewem,

 01.03 – uczestniczył w spotkaniu na sali witrażowej z przedstawicielami biznesu oraz
Prezesem SSEMP w Kamiennej Górze. Prezes T. Rycharski przedstawił informacje
o możliwości  finansowania  inwestycji  lokowanych w strefie  i  samym inwestowaniu.
Dodał, że w spotkaniu uczestniczyło wielu przedstawicieli  biznesu i przez to będzie
zorganizowane  kolejne  spotkanie  na  szerszą  skalę,  jeszcze  prawdopodobnie
w kwietniu  br.  Nadmienił,  że obecnie taka strefa jak nasza wydaje o wiele więcej
zezwoleń, z uwagi na to, iż Kamienna Góra jest w obszarze miast zdegradowanych,

 05.03 –  odbył  spotkanie  z  Prezesem  firmy  SOPP  Polska  nt.  budowy  wspólnego
przedszkola.  Firma  ta  jest  nadal  zainteresowana  budową  przedszkola,  ale  już  nie
w całości z własnych środków. Poinformował, że firma jest zainteresowana wspólnym
finansowaniem przedsięwzięcia, którego koszt wyniesie łącznie 12 mln. zł. Byłoby to
przedszkole z XXI wieku, ale jego koszt jest dość wysoki,

 06.03 – przeprowadził  spotkanie z Prezesem Zarządu TBS dotyczące dokończenia
inwestycji  mieszkaniowej przy ul. Wł. Broniewskiego oraz budowy Domu Dziennego
Pobytu Seniora w Kamiennej Górze,

 11.03 – wizyta w Przedszkolu Publicznym nr 2, w trakcie której dzieci odpytywały BM
o zakres obowiązków i historię herbu miasta,

 12.03 – uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu wspólników PGK Sanikom, podczas
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którego przedstawiano uchwały intencyjne o przyjęciu nowych członków. Dodatkowo
były również prezentowane dwie uchwały o wyrażeniu zgody na zwiększenie pożyczek
na działalność inwestycyjną. Wyjaśnił, iż ogłoszone przetargi przez przedsiębiorstwo
spotkały  się  z  licznym zainteresowaniem wykonawców i  także  z  wyższą  ceną  ich
realizacji,

 14.03 – uczestniczył w spotkaniu Członków Aglomeracji Wałbrzyskiej, z Marszałkiem
Województwa Dolnośląskiego oraz przedstawicielem Unii  Europejskiej,  które odbyło
się  w Starej  Kopalni  w Wałbrzychu.  Dyskutowano o podziale  środków unijnych na
poszczególne gminy w nowym rozdaniu unijnym,

 16.03 – prowadził na sali witrażowej seminarium „Mocne kości” z udziałem Prof. dr
hab. Ewy Marcinowskiej-Suchowierskiej, specjalistki od układu kostnego oraz geriatrii,

 18.03 – odbyło się na sali witrażowej spotkanie BM z Radą Miasta w celu omówienia
głównych  zamierzeń  inwestycyjnych  miasta.  Przypomniał,  że  w  spotkaniu  tym
uczestniczyli  także  Prezes  Zarządu  TBS  oraz  Prezes  Zarządu  PGK  Sanikom.
Uzgodniono  również  na  posiedzeniu  wspólny  mianownik  spotkań  i  ustalono
konieczność organizacji takich roboczych spotkań połączonych Stałych Komisji, przed
sesjami.  Przypomniał,  że  wielokrotnie  spotkał  się  z  zarzutami  i  uwagami  radnych
o brak dostępu do bieżących informacji i jednocześnie zaznaczył, iż na to spotkanie
wcześniej umówione przyszła tylko część radnych,

 19.03 –  odbył  się  turniej  wiedzy pożarniczej  w Zespole Szkół  przy  ul.  Lubawskiej,
w którym uczestniczył,

 21-22.03 – uczestniczył w Konwencie wójtów, burmistrzów i prezydentów miast, który
odbył  się  w Lwówku Śląskim.  Poinformował,  że  w trakcie  konwentu  prezentowano
prace  związane  z  odrestaurowanymi  murami  zabytkowymi  Lwówka  Śląskiego
i jednocześnie zachęcił do odwiedzenia tej atrakcji turystycznej, która robi bardzo duże
wrażenie.  Dodatkowo  przeprowadzono  tam  odnowienie  zabytkowych  fontann  oraz
otoczenia  Ratusza.  Nadmienił,  że  większość  z  kamienic  w  centrum  jest  tam
odremontowanych  i  w  znaczniej  ich  liczbie  miasto  ma  bardzo  znikomy  procent
własności. Zaznaczył, że w przytłaczającej większości remonty kamienic robią same
wspólnoty.  Podczas konwentu była również prezentacja firmy Orange Polska, która
pokazuje jak tworzyć inteligentne zarządzanie miastem. Zauważył, że ta prezentacja
zbiegła  się  dobrze  z  naszym  przetargiem  i  inwestycją  dotyczącą  modernizacji
oświetlenia ulicznego, do którego być może ta firma przystąpi,

 23.03 – odbyła się na sali witrażowej uroczystość 50-lecia pożycia małżeńskiego pary
Kamiennogórzan,  którym  BM  wręczył  medale  od  Prezydenta  RP  za  długoletnie
pożycie małżeńskie,

 25.03 –  odbył  spotkanie  z  Miroslavem  Vlasakiem  Dyrektorem  w  Europejskim
Ugrupowaniu Współpracy Terytorialnej Novum na temat współpracy polsko-czeskiej.
Przypomniał, że osoba ta była przez wiele lat Starostą Zaclerza,

 25.03 –  odbył  spotkanie  z  Prezesem  PKS  Kamienna  Góra  nt.  rozbudowy  trasy
komunikacji miejskiej o przystanek na terenie os. Antonówka. Przedstawiono na nim
również  dane,  zgodnie  z  którymi  w  styczniu  br.  przez  kilka  dni  funkcjonowania
komunikacji przewieziono 695 osób, w lutym br. - 4371 pasażerów tj. średnio 208 osób
dziennie, a w marcu br. do 25 były to 4072 osoby – 250 osób dziennie. Prezes PKS
poinformował  też,  że  bus  który  obsługuje  tą  trasę  jest  za  mały  i  firma  będzie  się
przymierzała  do  podstawienie  większego pojazdu,  który  będzie  mógł  naraz  zabrać
większą liczbę pasażerów. Nadmienił, że dyskusje skoncentrowały się na poszerzeniu
trasy o os. Antonówka, która to zmiana wydłuży czas przejazdu autokaru i zwiększy
koszty przeznaczone na ten cel. Nie ma jednak jeszcze wiedzy o nowym kosztorysie,
które zostanie przekazany radnym, jak tylko sporządzi wyliczenia firma PKS;

4



BM przedstawił sprawę dotyczącą wspólnot mieszkaniowych na terenie miasta i zaznaczył,
że  po  dyskusji  ze  Skarbnikiem  Miasta,  Z-cą  Burmistrza  i  Prezesem  Zarządu  Spółki
Mieszkaniowej  podjęto  decyzję  o  dofinansowaniu  wspólnot  mieszkaniowych.  Przypomniał
zgromadzonym,  że  walczył  o  tą  sprawę  jeszcze  jak  był  w  ubiegłej  kadencji  radnym.
Nadmienił, że miasto zapłaci wspólnotom zaległe zobowiązania, ale przy pewnym założeniu.
Założeniem  Gminy  Miejskiej  jest  zachęcenie  wspólnot  mieszkaniowych  do  inwestowania
środków w remonty, a nie gromadzenia tych przekazanych funduszy na koncie. Przy takim
obrocie sytuacji,  zmniejszy się nacisk na sprawy remontowe samej Spółki  Mieszkaniowej,
a  zwiększy  się  aktywność  wspólnot.  Zwrócił  się  z  prośbą  do  Prezesa  SM,  aby  podczas
zebrań rocznych wspólnot poddawano pod dyskusje temat remontów na ten rok i przyszłe
lata.  Wyraził  oczekiwanie,  że  ze  strony  wspólnot  pojawi  się  takie  zainteresowanie,  które
wywoła w przyszłym roku boom inwestycyjny na budynkach wielorodzinnych. Dzięki  temu
nasze miasto zacznie się faktycznie zmieniać, jak ruszy z remontami duża część wspólnot.
Wyjaśnił,  iż na początku będą realizowane te sprawy, które są objęte nakazami PINB na
łączną  kwotę  ok.  1  mln.  zł.  Podkreślił,  że  zadania  te  będą  realizowane  sukcesywnie  od
kwietnia-maja br.  i  powinny być w miarę szybko wykonane.  Zależeć to  będzie jednak od
potencjału/podaży wykonawców. Zwrócił się z apelem do słuchaczy i odbiorców oglądających
Sesję RM, aby podnosili temat remontów na swoich zebraniach wspólnot i szykowali się do
tego. Dodał, że Gmina Miejska dofinansuje wspólnoty i  będzie posiadała środki na udział
własny tam, gdzie podjęte zostaną stosowne uchwały o remontach. 

Ad.5.     Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami  

Wiceprzewodniczący  RM  Jerzy  Basta przedstawił  informację  w  powyższej  sprawie
– zał. Nr 2 do protokołu.

Ad.6.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  zasady  
udzielania  stypendiów  dla  uczniów  szkół  podstawowych,  dla  których  organem
prowadzącym jest   Gmina Miejska Kamienna Góra  

Projekt uchwały w powyższej sprawie z autopoprawką II przedstawił  Dyrektor COJ Gminy
Miejskiej Kamienna Góra Waldemar Woźniak.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny Bogdan Wągrowski zapytał, czy z przedmiotowym projektem uchwały zapoznał się
adwokat obsługujący Radę Miasta? Zdaniem radnego na dokumencie widnieje jakaś parafka,
ale nie ma w ogóle odbitej pieczątki.

Dyrektor  COJ  przedstawił  radnemu  projekt  uchwały  z  oryginalną  pieczątką  adwokata
i adnotacją „pod względem formalno-prawnym bez zastrzeżeń Rajmund Kietliński”.

Radny B. Wągrowski  stwierdził,  że na żadnym z otrzymanych projektów uchwał  nie ma
stosownej pieczątki prawnika.

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą do radnego o przedstawienie swoich egzemplarzy
dokumentów sesyjnych.
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Adwokat  Rajmund  Kietliński  wyjaśnił,  iż  oryginały  projektów  uchwał  procedowane  na
obecnej Sesji RM posiadają jego pieczęć w kolorze zielonym i mają treść „pod względem
formalno-prawnym bez  zastrzeżeń.  Adwokat  Rajmund  Kietliński”. Wszystkie  projekty  były
analizowane i zatwierdzone przez niego, a na kopiach mogły się nie odbić pieczątki. 

Wiceprzewodniczący RM J. Basta  stwierdził, że pieczątka BM odbiła się na każdej kopii
projektu, zaś pieczątka adwokata na żadnej. Wyraził przy tym zastanowienie, czy w ogóle ta
pieczątka została postawiona.

Radny  Wiesław  Sobiechowski  sprostował,  iż  część  pieczątki  odbiła  się  na  niektórych
projektach  i  nie  należy  z  tego  tytułu  przesadzać.  Wyraził  zadowolenie  z  faktu,
iż  w autopoprawce II  dopisano stwierdzenie „co najmniej”  do wymaganego dla uzyskania
stypendium zachowania bardzo dobrego.

Wiceprzewodnicząca  RM  Violetta  Majak  podkreśliła,  iż  po  negocjacjach  zostały
uwzględnione wszystkie uwagi zgłaszane przez radnych, zwłaszcza członków Komisji Spraw
Społecznych.  Wymieniła  przy  tym  wszystkie  propozycje  radnych,  które  dotyczyły  m.in.:
objęcia  stypendiami  uczniów  klas  ósmych,  zmiany  kwoty  bazowej  oraz  zmiany  oceny
z zachowania na bardzo dobrą – bez różnicowania uczniów,   

Nikt więcej nie zgłosił  uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta Kamienna
Góra jednogłośnie, tj. przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/35/19 w sprawie ustalenia
regulaminu określającego zasady udzielania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych,
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Miejska  Kamienna  Góra –  zał.  Nr  3 do
protokołu.

Ad.7.   Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu miasta Kamienna Góra  
z przeznaczeniem na realizowane prace konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty
budowlane  przy zabytkach wpisanych do rejestru  zabytków,  położonych na  terenie
Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie stanowiących jej własności

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Przewodniczący  RM zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra przy
13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr VIII/36/19
w  sprawie udzielenia  dotacji  z  budżetu  miasta  Kamienna  Góra  z  przeznaczeniem  na
realizowane  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach
wpisanych do rejestru  zabytków,  położonych na terenie  Gminy Miejskiej  Kamienna Góra,
a nie stanowiących jej własności – zał. Nr 4 do protokołu.
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Ad.8.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  wymogów  raportu  
o stanie gminy

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Przewodniczący  RM zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj. przy 15 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr VIII/37/19 w sprawie określenia
szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy – zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.9.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  nieruchomości  
w dzierżawę (dz. nr 235, obr. nr 5)

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału WM Urzędu Miasta
w/m Andrzej Wolny.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj.  przy 15 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr VIII/38/19 w sprawie wyrażenia
zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę  – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.10.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie     zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  
przestrzennego w   rejonie ulicy Przemysłowej w Kamiennej Górze  

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału WM Urzędu
Miasta w/m Andrzej Omachel.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  15  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  VIII/39/19 w  sprawie zmiany
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ulicy  Przemysłowej
w Kamiennej Górze – zał. Nr 7 do protokołu.
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Ad.11.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik
oraz określenia  niższych stawek za  gospodarowanie  odpadami komunalnymi,  jeżeli
odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawiła Kierownika  Wydziału  IOŚ  Urzędu
Miasta w/m Magdalena Bręśkiewicz.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny  Andrzej  Grzyb  poinformował,  iż  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra
obowiązują dwie ceny za odbiór tony odpadów komunalnych, tj.: 237,6 zł dla osób fizycznych
i 205,2 zł dla osób prawnych. Zaznaczył, iż cena za odbiór odpadów z terenu gminy powinna
być dla wszystkich jednakowa, a w naszym mieście różnica wynosi prawie 14%. Poddał pod
zastanowienie fakt,  iż  w dniu 28 listopada 2017 r.  5  wspólników – gmin,  które podpisały
umowę na odbiór odpadów typu in-house, ustaliło stawkę za odbiór na poziomie 237,6 zł,
a zaledwie 2 tygodnie później Urząd Miasta Kamienna Góra podpisuje umowę ze stawką dla
osób  prawnych  na  poziomie  205,2  zł.  Zapytał  przy  tym,  która  cena  jest  prawidłowa?
Podkreślił, iż poddał analizie stawki odbioru 1m3 odpadów w poszczególnych 21 gminach –
wspólnikach PGK Sanikom. Na jej  podstawie okazało się,  że w gminach gdzie w drodze
przetargu ustalono stawki, tam ceny za śmieci są niższe, niż w 5 gminach, które podpisały
umowy w ramach in-house. Dodał, że przy obliczeniach uwzględniał odległość poszczególnej
gminy od instalacji  w Lubawce,  która ma największy wpływ na stawkę oraz rozproszenie
danych  nieruchomości.  Zasugerował  jednocześnie,  iż  obecnie  Gmina  Miejska  Kamienna
Góra powinna ogłosić przetarg na odbiór odpadów z terenu miasta, po upływie umowy in-
house, chyba że można tą umowę renegocjować.

Radny Bogdan Murawski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie sprawy płatności za odpady
komunalne na terenie miasta Kamienna Góra. Zapytał przy tym, czy mieszkańcy będą musieli
pokryć koszty różnicy z tytułu podniesionej stawki, jak zacznie obowiązywać, jeśli wcześniej
opłacili np. z góry śmieci za cały rok?

Adwokat R. Kietliński odpowiedział, że jeśli płatnik uiścił z góry opłatę za odpady np. za cały
rok, a nowa uchwała zacznie obowiązywać od 1 maja 2019 r., to wówczas będzie on musiał
dopłacić różnicę za okres wprowadzenia wyższej stawki.

Radny  W.  Sobiechowski poruszył  temat  ilości  odpadów  odbieranych  z  terenu  miasta
Kamienna Góra i  przedstawił  zestawienie danych za okres ostatnich 3 lat.  Poinformował,
iż  w 2016 r.  odebrano ok.  6260 ton,  w 2017 r.  było  to  6430 ton,  w 2018 r.  -  6450 ton,
a na 2019 r. prognozuje się 7095 ton. Zauważył, iż prognoza na ten rok przewiduje bardzo
znaczący wzrost ilości odbieranych odpadów, które w latach ubiegłych tylko nieznacznie się
różniły.  Stwierdził,  że  założenie  większej  ilości  odbieranych odpadów o  ok.  600  ton  daje
różnicę w kosztach na poziomie ponad 0,5 mln. zł. Nawiązał do wypowiedzi BM z ostatniej
Sesji RM w dniu 4 marca 2019 r. i podkreślił, że samo zawyżenie ilości odbieranych odpadów
pokazuje, gdzie można uzyskać środki na pokrycie „dziury” z tytułu gospodarki  odpadami
komunalnymi.  Jednocześnie  porównał  sumę deklaracji  mieszkańców zobowiązujących  się
do płacenia za odpady niesegregowane, która wynosi 6% całości, do kalkulacji kosztów na
2019 r. gdzie przyjęto, iż 87% odpadów stanowić będą te niesegregowane, a pozostałe 13%
to  będą  odpady  segregowane.  Wyraził  zdziwienie  taką  rozbieżnością  prognoz  Urzędu,
w  stosunku  do   deklaracji  samych  mieszkańców.  Ponadto  zapytał  ponownie,  czy  Gmina
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Miejska  Kamienna  Góra  ma  jakieś  zobowiązania  wobec  PGK  Sanikom  z  tytułu  braku
rozliczenia się w odpowiednim terminie?

Radny  Sławomir  Sławiński  zapytał,  czy  proponowane  stawki  za  odbiór  odpadów
komunalnych z terenu miasta Kamienna Góra w wysokości  14 zł  i  25 zł  przewidują jaką
nadwyżkę budżetową?

Kierownik Wydziału IOŚ odpowiedziała na przedstawione uwagi, prośby i pytania radnych,
tj.:
-  radnemu  S.  Sławińskiemu –  stawki  za  odbiór  odpadów  komunalnych  nie  mogę
przewidywać  nadwyżki  budżetowej,  gdyż  koszty  muszą  się  bilansować.  Stawki  są
skalkulowane  do  wydatków  i  przychodów  z  tytułu  opłat  za  gospodarowanie  odpadam
komunalnymi,
- radnemu A. Grzybowi – wyjaśniła, iż odbyły się w 2017 r. dwa przetargi, z czego jeden na
odbiór  i  zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu nieruchomości  zamieszkałych
w trybie in-house. Dodała, że umowa ta zawiera wyższą stawkę i obowiązuje przez okres
4 lat.  Nie można jej  rozwiązać, chyba żeby wszyscy właściciele wyrazili  na to zgodę. Do
drugiego  przetargu  zobowiązał  gminę  ustawodawca  stosownymi  przepisami.  W  drodze
drugiego przetargu wybrany został  ten sam operator z nieco niższą ceną za świadczenie
usług z tytułu odbioru odpadów. Umowa na te usługi kończy się w roku bieżącym i obecnie
jesteśmy na etapie opracowania całej procedury przetargowej na kolejny rok,
-  radnemu  W.  Sobiechowskiemu  –  odpowiedziała,  że  z  roku  na  rok  suma  odpadów
zwiększa  się.  W  latach  ubiegłych  Gmina  Miejska  wykazywała  tylko  odpady  z  terenów
zamieszkałych, ale w prognozie na 2019 r. postanowiono określić również tonaż odpadów
z terenów niesklasyfikowanych. Dotychczas z takich terenów wspólnych i niezamieszkałych
miasto zbierało odpady i  ponosiło z tego tytułu dodatkowe koszty.  Przypomniała,  że sami
radni  coraz  częściej  zgłaszają  do  wydziału  potrzebę  sprzątania  takich  terenów i  zawsze
miasto interweniuje, porządkuje dany zanieczyszczony obszar. Z tego właśnie wynika ujęta
w prognozie różnica.

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan  wyjaśniła, że zobowiązania mieszkańców miasta z tytułu
opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  wynoszą  ok.  900  tys.  zł.  Natomiast
zobowiązania miasta wobec firmy Sanikom kształtują się na dzień dzisiejszy na poziomie ok.
700 tys. zł. 

Kierownik  Wydziału  IOŚ  zwróciła  uwagę  radnym,  że  segregacja  odpadów  odbywa  się
dopiero  na  instalacji  i  dopiero  praca  instalacji  może  pokazać,  ile  faktycznie  można
wysegregować odpadów. Dlatego też pojawia się różnica między deklaracjami składanymi
przez mieszkańców, a faktycznym odbiorem odpadów. Nadmieniła również, że obecnie trwają
prace nad projektem ustawy, w której pojawi się obligatoryjny obowiązek segregacji odpadów
komunalnych. Wówczas prawdopodobnie będzie radnym przedstawiana do podjęcia kolejna
uchwała z jedną tylko stawką za odbiór odpadów segregowanych.

Radna Iwona Szczerbaty  sprostowała  niejasności  i  dodała,  iż  chodziło  o  segregację  na
instalacji jeszcze z tych odpadów, które są wrzucane do pojemników na odpady zmieszane.
Wówczas pojawia się różnica w obliczeniach, a nie z tytułu liczby osób zadeklarowanych na
brak segregowania.

Radny W. Sobiechowski  podkreślił, iż z udostępnionych radnym materiałów jasno wynika,
że  87%  wszystkich  odpadów  komunalnych  jest  niesegregowanych,  a  tylko  13%  jest
posegregowanych. Zwrócił się z prośbą, aby nie wprowadzać odbiorców w błąd. Zauważył,
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że  gdyby segregowanie odpadów odbywało się nie tylko na instalacji, ale również solidnie
w każdym domu mieszkalnym, to proporcje te by się odwróciły. Obecnie jednak wychodzi na
to, że tylko bardzo mała liczba odbiorców segreguje odpady. Nadmienił, że taką rozbieżność
łatwo  można  sprawdzić  w  przypadku  domków  jednorodzinnych.  Trudniej  zaś  ocenić
segregację w miejscach zbiorowego wyrzucania odpadów. Wyraził jednocześnie nadzieję na
zmianę tych proporcji, gdyż świadomość mieszkańców w tym zakresie zwiększa się i ludzie
zaczynają coraz częściej segregować odpady.

Kierownik Wydziału IOŚ zaprosiła radnych do wspólnej edukacji mieszkańców i zauważyła,
że byłoby to dobre rozwiązanie.

Nikt więcej nie zgłosił  uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta Kamienna
Góra przy 9 głosach „za”,  4 „przeciw” i  2 głosach „wstrzymujących się” podjęła  Uchwałę
Nr VIII/40/19 w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
oraz  ustalenia  wysokości  tej  opłaty  i  stawki  opłaty  za  pojemnik  oraz  określenia  niższych
stawek za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli  odpady komunalne są zbierane
i odbierane w sposób selektywny – zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.12.    Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  
prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Przewodniczący  RM zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna  Góra
jednogłośnie, tj.  przy 15 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr VIII/41/19 zmieniającą uchwałę
w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał.
Nr 9 do protokołu.

Ad.13.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019  
rok

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Przewodniczący  RM zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zgłosić  jakieś  uwagi,  bądź
zapytania do przedstawionego projektu uchwały?

Radny S. Sławiński zawrócił się z prośbą o wyjaśnienie przyczyny zwiększenia wydatków na
realizację zadania pn. Tajemnice militarnych podziemi – remont lokalu i  czego to zadanie
dokładnie dotyczy. 

Skarbnik  Miasta  wyjaśniła,  że  remont  dotyczy  tego  punktu  informacji  turystycznej,  który
będzie zlokalizowany naprzeciw wejścia do podziemi Arado. Jest to część dużego zadania
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inwestycyjnego, w ramach którego zostanie wybudowany parking, dojście do atrakcji  oraz
została wyremontowana w części ul. Parkowa.

Radny  S.  Sławiński  zapytał,  czy  w  ramach  tych  wydatków  będzie  budowany  również
parking?

Skarbnik Miasta uściśliła, iż w podanej kwocie mieście się tylko remont lokalu dla informacji
turystycznej, a inne zadania wchodzą w zakres dużego zadania pn. Tajemnice militarnych
podziemi.

Nikt więcej nie zgłosił  uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta Kamienna
Góra jednogłośnie, tj. przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/42/19 w sprawie zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2019 rok – zał. Nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM ogłosił 10-cio minutową przerwę. 

Ad.14.   Interpelacje i zapytania  

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby przedstawić jakieś interpelacje,
bądź zapytania do Burmistrza Miasta?

Radny W. Sobiechowski:
1) przedstawił  zapytanie  w  sprawie  kontynuacji  działań  inwestycyjnych  związanych

z  usytuowaniem  na  Górze  Zamkowej  wieży  widokowej  lub  punktu  widokowego?
- zał. Nr 11 do protokołu.

Wiceprzewodnicząca RM V. Majak:
1) przedstawiła  zapytanie  dotyczące  realizacji  projektów  budżetu  partycypacyjnego

miasta Kamienna Góra w 2019 roku? - zał. Nr 12 do protokołu.

Radna Elżbieta Seweryniak:
1) przedstawiła interpelację w sprawie poprawy poziomu bezpieczeństwa na przejściach

dla pieszych w Kamiennej Górze – zał. Nr 13 do protokołu.

Radna Danuta Kurnyta przedstawiła w formie ustnej prośby dotyczące:
1) wzięcia  pod  uwagę  i  realizację  nakazów budowlanych  PINB dotyczących  budynku

socjalnego przy ul. Bohaterów Getta, gdzie łączny koszt remontu wynosi ok. 150 tys.
zł;

2) zabezpieczenia w budżecie miasta środków finansowych na wykonanie dokumentacji
technicznej na remont drogi prowadzącej do budynku wielorodzinnego przy ul. Lipowej
5 a, b, c. Dodała też, że dojście do tej nieruchomości nie jest już wytyczoną drogą
gruntową, gdyż zmieniło się ono w klepisko.

Radna I. Szczerbaty:
1) przedstawiła  zapytanie  w  sprawie  oczyszczenia  terenów  leśnych  ze  zniszczonych

drzew i krzewów po wichurach oraz wykonania nowych nasadzeń? -  zał. Nr 14 do
protokołu.
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Ad.15.   Wnioski  

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić jakieś wnioski?

Radna R. Komorowska przedstawiła pisemne wnioski dotyczące:
1) wykonania utwardzonej nawierzchni wzdłuż rozpoczętej inwestycji dotyczącej remontu

drogi ul. Sportowej – zał. Nr 15 do protokołu;

2) realizacji pilnego remontu dachu budynku wielorodzinnego przy ul. S. Staszica 24 –
zał. Nr 16 do protokołu.

Ad.16.   Sprawy różne  

Wiceprzewodnicząca RM V. Majak zwróciła się z następującymi prośbami:
1) o ponowne zabezpieczenie przez Urząd Miasta części ruchomych na moście łączącym

ul. Spacerową z terenem centrum handlowego przy ul. Papieża Jana Pawła II, mimo
iż  nie  jest  to  nasza  własność.  Takie  działanie  zapewni  na  jakiś  czas  bezpieczne
przejście dla osób korzystających z tego mostu i pozwoli na uniknięcie tragedii;

2) o uporządkowanie terenu zielonego wzdłuż rzeki  przepływającej  w pobliżu centrum
handlowego  i  jednocześnie  zaapelowała  do  samych  mieszkańców  o  zachowanie
czystości, z uwagi na usytuowane w pobliżu kontenery na odpady komunalne;

3) o  podjęcie  przez  BM  ponownych  rozmów  z  KPP  w  Kamiennej  Górze,  w  celu
zwiększenia bezpieczeństwa na placu marketu  Kaufland i  zapobieżenia  odbywaniu
nielegalnych wyścigów przez młodzież.

Radny  W.  Sobiechowski  podziękował  BM  za  to,  iż  myśli  o  rozszerzeniu  komunikacji
miejskiej o przystanek na terenie os. Antonówka. Wyraził nadzieję, iż prace w tym kierunku
zostaną  zintensyfikowane  i  dojdzie  do  zapowiadanej  zmiany  kursu,  zanim  zostanie
wprowadzona  nowa  perspektywa  transportu.  Przypomniał,  że  w  budżecie  miasta  zostało
zabezpieczonych na ten cel 150 tys. zł, a na umowę z PKS przeznaczyło miasto ok. 126 tys.
zł. Wyraził przy tym zdziwienie, że przy takiej kwocie umowy transport będzie obowiązywał
tylko do końca września br. Pieniędzy starczyło by bowiem na funkcjonowanie tej komunikacji
jeszcze  przez  2  następne  miesiące.  Przypomniał,  że  ludzie  najczęściej  udają  się  na
cmentarze  komunalne  i  groby  bliskich  w  październiku  i  listopadzie.  Wyraził  nadzieję,
iż  pozostałe  środki  będzie  można  przeznaczyć  na  ten  cel,  a  jeśli  nie  to  zaproponował
wydłużenie w tym okresie trasy o przystanki na os. Antonówka i DCR. 

Radna R. Komorowska przedstawiła następujące zapytanie i prośby:
1) kiedy  poszczególne  części  miasta  będą  sprzątane  przez  odpowiednie  służby

komunalne, gdyż Urząd Miasta podpisał umowę z nowym podmiotem na wykonywanie
tych usług i  było obiecane przez wykonawcę zatrudnienie nowych pracowników do
tego celu?;

2) o  podjęcie  działań  zmierzających  do  likwidacji  zbiorników  bezodpływowych  przy
ul. Wiejskiej, które w chwili obecnej są nieszczelne i ścieki często przedostają się do
rzeki Bóbr. Dla realizacji tego celu należałoby wykonać pilnie kanalizację wzdłuż tej
ulicy oraz ograniczyć możliwość przejazdu dla pojazdów ciężarowych;

3) o ponowne wystosowanie pisma do właściciela terenu, na którym w latach ubiegłych
zlokalizowany był hotel LNU w sprawie uprzątnięcia tej działki w całości. Wielokrotne
interwencje w tej  sprawie wymusiły  na TBS uprzątnięcie  tylko części  terenu,  gdzie
nadal zalega w części gruz i ponownie utworzone zostało wysypisko śmieci. Dodała,
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że po interwencji PINB zostały zabezpieczone niebezpieczne wejścia do piwnic oraz
zauważyła, że brak możliwości zobligowania TBS do kompleksowego rozwiązania tej
sprawy powinien zmusić Wydział IOŚ Urzędu Miasta do zajęcia się sprawą. 

Wiceprzewodniczący  RM  J.  Basta  nawiązał  do  medialnych  przekazów  dotyczących
zbliżającego  się  strajku  nauczycieli  w  szkołach  i  zapytał,  czy  w  naszych  placówkach
oświatowych również odbędzie się strajk i w czasie jego trwania zostanie zapewniona opieka
dla dzieci i młodzieży szkolnej, czy może zostaną przeprowadzone bez przeszkód egzaminy
szkolne?

BM  odpowiedział na przedstawione na dzisiejszej Sesji RM wnioski oraz prośby i sugestie
radnych ze „Spraw różnych”, tj.:
-  Wiceprzewodniczącemu  RM  J.  Baście  –  czy  w  naszych  placówkach  oświatowych
odbędzie się strajk nauczycieli i w czasie jego trwania zostanie zapewniona opieka dla dzieci
i młodzieży szkolnej, czy może zostaną przeprowadzone bez przeszkód egzaminy szkolne –
W naszych placówkach oświatowych również jest zagrożenie strajkiem, gdyż w każdej szkole
odbyły się referenda, w trakcie których zdecydowana większość nauczycieli opowiedziała się
za strajkiem. Taką wolę wyraziło ok. 80% nauczycieli w SP Nr 1 i SP Nr 2. Dodał, że akcji
strajkowej nie będzie w ZSZiO oraz w Zespole Szkól przy ul. Lubawskiej. Nadmienił, że po
rozmowach z dyrektorami szkół oraz dyrektorem COJ zostało przedstawione zapewnienie,
że egzaminy ósmoklasistów na pewno się odbędą i to pomimo akcji strajkowej. Zaznaczył,
że władze wykonawcze nie są zaskoczone strajkiem, ale wyraził przy tym wolę porozumienia
między stroną rządzącą, a samymi nauczycielami. Dodał, że z wstępnych założeń wynika,
iż przedszkola publiczne z terenu miasta nie przystąpią do akcji strajkowej. Temat ten będzie
na bieżąco monitorowany,

- radnej R. Komorowskiej - ponowne wystosowanie pisma do właściciela terenu, na którym
w latach ubiegłych zlokalizowany był hotel LNU w sprawie uprzątnięcia tej działki w całości –
Zauważył, że na chwilę obecną nie ma pomysłu na to, jak można jeszcze zmobilizować TBS
do uprzątnięcia własnej działki. Stwierdził, że przez tak liczne pytania o czystość w różnych
rejonach  miasta,  należałoby  się  zastanowić  nad  możliwością  organizacji  małych  czynów
społecznych przez radnych na swoich rejonach wyborczych. Dodał, że pracownicy urzędu
miasta  włączą się  w taką akcję,  w której  np.  można by  wspólnie  posprzątać  rejon  Góry
Parkowej. Przypomniał, że w chwili obecnej nasz samorząd nie posiada np. straży miejskiej
do  innego  mobilizowania  właścicieli  nieruchomości  do  utrzymywania  czystości  na  swoich
posesjach. Podkreślił przy tym, iż jest otwarty na pomysły radnej w tym zakresie i stwierdził,
że chyba ul. S. Staszica jest szczególnie niedoinwestowana w tym temacie, 
-  kiedy poszczególne części miasta będą sprzątane przez odpowiednie służby komunalne –
Podkreślił,  iż  Spółka Mieszkaniowa sprząta tak,  jak  ma zawarte porozumienie z  miastem
w tym zakresie. Zaznaczył przy tym, że nie ma możliwości uprzątnięcia wszystkich rejonów
miasta i nieruchomości niezamieszkałych. Jednocześnie przyjął uwagi, aby poprawić w tym
zakresie pracę odpowiednich służb komunalnych. Wyraził  przy tym pogląd,  iż w ostatnim
czasie sytuacja w zakresie sprzątania ulega poprawie, w porównaniu do okresu zimowego.
Przyznał jednocześnie, iż nie ma pojęcia o tym, czy wyłoniona w przetargu firma ma sprzątać
wszystkie  „zakamarki”  w mieście.  Zauważył,  że raczej  firma ta ma się  skoncentrować na
utrzymaniu zieleni, głównie w parkach,

-  radnemu  W.  Sobiechowskiemu  -  rozszerzenie  komunikacji  miejskiej  o  przystanek
na  terenie  os.  Antonówka –  Wyraził  chęć  uzyskania  porozumienia  z  przewoźnikiem
i  przedstawienia  nowej  trasy  przejazdu komunikacji  miejskiej  do  następnej  Sesji  RM,  ale
również  zaznaczył,  iż  zmiana ta  wymusi  podrożenie  usługi  i  ewentualne skrócenie  czasu
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obowiązywania umowy na zapewnienie przejazdów. Dodał, iż nie wyobraża sobie możliwości
zabrania  tej  formy komunikacji,  z  uwagi  na  późniejszy  protest  korzystających.  Podkreślił,
iż Urząd Miasta zrobi wszystko, aby komunikacji ta funkcjonowała również w tych miesiącach,
o które apelują radni czyli październiku, listopadzie i może w grudniu br.,

-  Wiceprzewodniczącej  RM  V.  Majak -  zabezpieczenie  przez  Urząd  Miasta  części
ruchomych  na  moście  łączącym  ul.  Spacerową  z  terenem  centrum  handlowego  przy
ul.  Papieża  Jana  Pawła  II –  Zgodził  się  z  propozycją  radnej  i  jednocześnie  podkreślił,
że poruszający się tym mostem po zmroku mogą doznać licznych obrażeń ciała. Stwierdził,
że jest  to  totalna ruina,  która niestety  znajduje się  w samym centrum miasta.  Podkreślił,
iż Urząd Miasta musi znaleźć pieniądze na remont tego mostu, jak tylko zostanie wydana
ostateczna decyzja sądu. Dodał, że temat ten jest pilny i nie uciekniemy od jego załatwienia.
Podkreślił, że zrobi wszystko w celu wyremontowania i oświetlenia tego obiektu, aby każdy
mógł po nim bezpiecznie się poruszać. Wyraził wolę rozwiązania tej sprawy jeszcze w roku
bieżącym,

-  radnej  R.  Komorowskiej  -  wykonanie  utwardzonej  nawierzchni  wzdłuż  rozpoczętej
inwestycji  dotyczącej  remontu  drogi  ul.  Sportowej –  Przypomniał  wypowiedź
z wcześniejszej Sesji RM, iż Urząd Miasta ma bardzo dużą wolę wyremontowania tej ulicy
i  zakończenia  tej  inwestycji.  Zaznaczył,  iż  największym  problemem  tego  zadania  jest
usytuowanie  tej  drogi,  która  prowadzi  donikąd.  Dlatego  też  w  programach  np.  DUW
o dofinansowanie remontów dróg lokalnych, Kamienna Góra nie uzyska żadnych punktów na
to zadanie. Nadmienił, że preferowane będą wnioski tych samorządów, gdzie remontowana
jezdnia łączy drogi niższego i wyższego rzędu, bądź prowadzi do zabudowy mieszkaniowej
realizowanej  z  programu Mieszkanie+.  Dodał,  że przy tej  drodze nie ma żadnego punktu
zaczepienia,  który  pozwoliłby  nam mieć nadzieję  na  uzyskanie  dofinansowania.  Wyjaśnił,
że Urząd Miasta mimo powyższego będzie poszukiwał środków umożliwiających zakończenie
tej inwestycji oraz zakończenie np. remontu ul. Śląskiej. Podkreślił, że taka sytuacja nie może
mieć miejsca i jednocześnie stwierdził, że Urząd Miasta będzie mimo wyżej wspomnianych
ograniczeń składał wniosek o dofinansowanie remontu ul. Śląskiej.

-  Wiceprzewodniczącej  RM V.  Majak  -  podjęcie  przez  BM ponownych  rozmów z  KPP
w  Kamiennej  Górze,  w  celu  zwiększenia  bezpieczeństwa  na  placu  marketu  Kaufland
i zapobieżenia odbywaniu nielegalnych wyścigów przez młodzież – Zgodził się z wypowiedzią
radnej i dodał, iż jest to prawdziwa zmora tego placu. Poinformował, że KPP dobrze zna ten
problem  i  od  czasu  do  czasu  interweniuje  w  tej  sprawie  oraz  nakłada  liczne  mandaty.
Odpowiedział,  iż  podejmie  rozmowy  z  Komendantem  Powiatowym  Policji  o  zwiększenie
patroli tego rejonu. Wyraził zdanie, iż sam przeniósł by patrol parkujący często przy dworcu,
bądź w pobliżu ruin  zamku o różnych dziwnych godzinach,  w miejsca np.  parkingu przy
centrum handlowym. Zaznaczył, że podczas rozmowy z KPP poruszy również temat rezerw,
które wg obserwatorów mają jeszcze nasi stróże prawa podczas patrolowania miasta.

-  radnej  R.  Komorowskiej  –  podjęcia  pilnych  działań  zmierzających  do  remontu  dachu
budynku wielorodzinnego przy ul. S. Staszica 24 – Zaznaczył, iż temat ten jest znany przez
Urząd Miasta i należy obecnie poczekać na analizę sporządzonego w ostatnim czasie planu
remontów, który otrzymali  również radni.  Dodał,  że nie  pamięta z programu,  jak wygląda
sprawa  remontu  dachu  na  tym  budynku.  Wyjaśnił,  że  jeśli  plan  ten  zmieni  się
w harmonogram,  to  Gmina  Miejska  będzie  się  ściśle  trzymać jego  realizacji.  Zgodził  się
ze stwierdzeniem, że w nagłym przypadku lub przerwaniu tego dachu zaistnieje konieczność
natychmiastowego  wykonania  tego  remontu.  Wyraził  wolę  wykonania  tego  zadania
i  jednocześnie  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnych,  aby  nie  zarzucali  Inspektora  Nadzoru
Budowlanego licznymi zgłoszeniami o kontrole i nakazy.
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BM odniósł się również do spraw, które zostały poruszone na dzisiejszej Sesji RM w punkcie
„Interpelacje i zapytania” przez.:
-  radnego  W.  Sobiechowskiego  -  kontynuacja  działań  inwestycyjnych  związanych
z usytuowaniem na Górze Zamkowej wieży widokowej lub punktu widokowego – Zaznaczył,
iż  sam  widziałby  w  Kamiennej  Górze  dwa  miejsce  odpowiednie  do  usytuowania  wież
widokowych,  tj.  na  Górze  Zamkowej  i  w  rejonie  dawnych  kamieniołomów.  Przypomniał,
że podczas ostatniej rozmowy z radnymi dyskutowano o pomyśle otrzymania za darmo wieży
widokowej w pobliżu ul. Krzeszowskiej. Niemniej jednak wieża ta wzbudziła wśród radnych
liczne kontrowersje. Obecnie należy oczekiwać debaty z udziałem eksperta. Wyraził zdanie,
iż po tej debacie zapadną w końcu jakieś decyzje dotyczące kierunku, w jakim chce miasto
iść w tej sprawie. Zgodził się z wypowiedzią radnego, że te dwie wspomniane wieże się nie
wykluczają.  Wyraził  aprobatę  dla  pomysłu  usytuowania  tarasu  widokowego  na  Górze
Zamkowej  i  przypomniał,  że  to  zadanie  nie  było  w  ogóle  brane  pod  uwagę  przy
opracowywaniu  zamierzeń  inwestycyjnych  na  2019  rok.  Dodał,  że  taką  sugestię
o  usytuowaniu  na  Górze  Zamkowej  miejsca  odpoczynku  z  zabezpieczonym  tarasem,
otrzymał na portalu społecznościowym od jednego internauty. Zaproponował, aby w pierwszej
kolejności  podjąć  działania  związane  z  wypracowaniem  przez  Radę  Miasta  decyzji
o usytuowaniu wieży widokowej w okolicy dawnego kamieniołomu w Czadrowie. Następnie
będą czynione starania o zabezpieczenie środków finansowych na takie cele w przyszłych
budżetach  miasta.  Nadmienił,  że  w  sytuacji  odrzucenia  przez  Radę  pomysłu  o  wieży
widokowej  z  funkcją  obsługi  telefonii  komórkowej,  zajdzie  potrzeba  powrotu  do  dyskusji
o wieży na Górze Zamkowej. Wyraził zdanie, iż byłaby to dla Kamiennej Góry atrakcja, dzięki
której zwiększyłaby się liczba turystów odwiedzających miasto,

-  Wiceprzewodniczącej  RM  V.  Majak  -  realizacja  projektów  budżetu  partycypacyjnego
miasta  Kamienna  Góra  w  2019  roku –  Poinformował,  że  na  niniejsze  zapytanie  udzieli
odpowiedzi Kierownik Wydziału ZIF Urzędu Miasta w/m Dariusz Adamczyk, na bieżącej Sesji
RM,

-  radnej  E.  Seweryniak  -  poprawa poziomu bezpieczeństwa na przejściach dla  pieszych
w Kamiennej Górze - Poinformował, że na niniejsze zapytanie udzieli odpowiedzi Kierownik
Wydziału IOŚ Urzędu Miasta w/m Magdalena Bręśkiewicz, na bieżącej Sesji RM,

-  radnej  D.  Kurnycie  -  wzięcie  pod  uwagę  i  realizację  nakazów  budowlanych  PINB
dotyczących budynku socjalnego przy ul. Bohaterów Getta – Temat ten jest doskonale znany
i monitorowany przez Urząd Miasta. Dodał, że po analizie harmonogramu remontów będą
doskonale  znane  priorytety  zadań  na  budynkach  zasobu  komunalnego  Gminy  Miejskiej.
Zaznaczył, że na tym obiekcie jest zalecony bardzo szeroki zakres prac i kwoty, o których
wspomniała radna na remont, należałoby powiększyć co najmniej dwukrotnie,

- radnej I. Szczerbaty -  oczyszczenie terenów leśnych ze zniszczonych drzew i krzewów po
wichurach  oraz  wykonanie  nowych  nasadzeń –  Przypomniał,  że  do  tego  zapytania
ustosunkował się przy wypowiedzi w sprawie odpadów komunalnych i oczyszczaniu miasta;

Kierownik Wydziału IOŚ odpowiedziała na interpelację i zapytanie zgłoszone przez radnych
na dzisiejszej Sesji RM, tj.:
-  radnej  E.  Seweryniak -  poprawa poziomu bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych
w Kamiennej Górze - Urząd Miasta rozpoczął już działania związane z realizacją programu
„Bezpieczne przejścia” i wystosował odpowiednie pisma do poszczególnych zarządców dróg.
Pisma dotyczące poprawy bezpieczeństwa na drogach krajowych wystosowano do GDDKiA,
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zarządzającej  główną  drogą  przebiegającą  przez  ul.  Wałbrzyską,  ul.  Jeleniogórską
i  ul.  Bohaterów Getta,  na drogach powiatowych do Starostwa Powiatowego w Kamiennej
Górze i  na  drogach wojewódzkich  do DSDiK w Wałbrzychu.  Obecnie  oczekuje urząd na
odpowiedź, czy w zakresie poprawy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych będzie wola
współpracy ww. zarządców dróg. Przypomniała jednocześnie, że Urząd Miasta ma obowiązek
utrzymywać, modernizować i doposażać oświetlenie uliczne, w tym szczególnie doświetlające
przejścia  dla  pieszych.  Dodała,  że  obecnie  Urząd  Miasta  ogłosił  przetarg  na  wyłonienie
wykonawcy  na  modernizację  oświetlenia  ulicznego  w  całej  Kamiennej  Górze,  w  tym  na
poprawę doświetlenia,
- radnej I. Szczerbaty - oczyszczenie terenów leśnych ze zniszczonych drzew i krzewów po
wichurach oraz wykonanie nowych nasadzeń – Prace porządkowe na terenie Góry Parkowej,
dotyczące zniszczonego drzewostanu po niedawnej wichurze, rozpoczęły się już w ubiegłym
tygodniu. Poinformowała, że na tym terenie jest bardzo dużo potrzebnych prac, gdyż jest do
pozyskania prawie 300m3 drewna. Dodała, że plan urządzenia lasu wskazuje na potrzebę
wykonania  dodatkowych  nasadzeń,  do  których przystąpi  stosowna firma prawdopodobnie
w okresie letnim br.;

Kierownik Wydziału ZIF Urzędu Miasta w/m Dariusz Adamczyk  poinformował, że Urząd
Miasta  rozpoczął  już  działania związane z realizacją  projektów budżetu partycypacyjnego
w  2019  r.  Przeprowadzona  została  analiza  wszystkich  projektów,  które  zostały
zaproponowane do realizacji w roku biegłym i na początku drugiego kwartału 2019 r. zostanie
ogłoszony przetarg na każde z zadań, w celu wyłonienia wykonawców. 

BM zapytał, jak wygląda sprawa projektów, które miały być realizowane w 2018 r. z budżetu
partycypacyjnego i były zgłaszane przez mieszkańców jeszcze w 2017 r.?

Kierownik Wydziału ZIF  wyjaśnił, iż stare zadania nie zostały objęte budżetem miasta na
2019 r.  i  nie będą realizowane w tym roku. Obecnie będą wykonywane te zadania, które
wygrały w ramach budżetu partycypacyjnego w 2018 r. i zostały ujęte do realizacji w 2019 r.

BM poinformował zgromadzonych, iż na wszystkie interpelacje i zapytania radnych z bieżącej
Sesji  RM  zostaną  udzielone  odpowiedzi  pisemne.  Podsumował  wydarzenia,  które  miały
miejsce na bieżącej sesji i podziękował radnym za przyjęcie nowej stawki za odbiór odpadów
komunalnych  z  terenu  miasta.  Dodał,  że  nowe  opłaty  zaczną  obowiązywać  od  maja  br.
i  pozwolą  prawdopodobnie  pokryć  „dziurę”,  które  powstała  w  budżecie  z  tego  tytułu.
Nadmienił,  iż  budującym faktem  jest  również  głosowanie  radnych  nad  innymi  projektami
uchwał i jednogłośne popieranie ich treści. Oznacza to bowiem zgodę radnych na współpracę
i wspólne zmienianie miasta. 

BM przypomniał, że na ubiegłych obradach radny J. Bruździak stwierdził, iż przez 4 kadencje
sprawowania swej funkcji nie widział Sesji RM, bez zapewnionej obsługi prawnej. Mając na
uwadze to stwierdzenie, BM przedstawił zgromadzonym zestawienie Sesji RM w ubiegłych
kadencjach,  na  których  nie  było  zapewnionej  obsługi  prawnej  /zał.  Nr  17 do  protokołu/
i jednocześnie zwrócił się z prośbą, aby radni nie traktowali tego jako odgrywanie się BM.
Podkreślił,  iż  zestawienie  to  powinno  wszystkim  uzmysłowić  prawo  każdego  do  pomyłki.
Dodał, że wówczas należy taką sytuację sprostować. Zaznaczył, że brak obsługi prawnej na
ubiegłej sesji wynikał z zaistniałej wówczas sytuacji i nie był to odosobniony przypadek. 

Radny S. Sławiński  zapytał, czy Urząd Miasta mógłby wystosować pismo do PGW Wody
Polskie o oczyszczenie koryta rzeki Zadrna na odcinku wzdłuż ul. Ks. Bolka I i mostu w ciągu
ul.  Katowickiej,  z  uwagi  na  prowadzone  obecnie  prace  czyszczące  odcinek  tej  rzeki  na

16



wysokości miejscowości Ptaszków?

Radny W. Sobiechowski stwierdził, co następuje:
1) RZGW przedstawiło radnym ok.  3 lata temu pisemne zapewnienie,  że koryto rzeki

Zadrny  będzie  czyszczone na  odcinku miejskim.  Niestety  do  dnia  dzisiejszego nic
w tym zakresie nie jest  wykonywane. Zaproponował,  aby powołać się na to pismo
i przypomnieć o zobowiązaniu sprzed kilku lat;

2) Wyraził zadowolenie z konsekwencji BM przy dążeniu do remontu ul. Śląskiej i również
stwierdził, że każdą rozpoczętą pracę Urząd Miasta powinien dokończyć. Zaapelował
przy tym o takie samo zaangażowanie BM w stosunku do remontowanej 5-6 lat temu
ul. Małej, która została urwana w połowie wzniesienia. Przypomniał, że kontynuacja
remontu  tej  drogi  była  ujęta  w  budżecie  miasta  na  2018  r.,  lecz  na  2019  r.  nie
uwzględniono tej inwestycji, ani nawet wykonania stosownej dokumentacji technicznej;

3) Nawiązał do wcześniejszej wypowiedzi BM dotyczącej możliwości uzyskania większej
punktacji  i  dofinansowania na te drogi,  które łączą ulice niższej  kategorii  z wyższą
kategorią. Zaznaczył, iż ul. Mała po remoncie odcinka wzdłuż marketu Bricomarche
mogłaby się bezpośrednio krzyżować z ul. Wałbrzyską z jednej strony, a po wykonaniu
odcinka przy tzw. domkach leśników mogłaby się łączyć z ul.  Legnicką. Nadmienił,
że w tych dwóch przypadkach i dla ul. Ptasiej można by było w pierwszej kolejności
rozważyć wykonanie  dokumentacji  technicznej,  bo  potem byłaby realna  szansa na
uzyskanie  stosownego  dofinansowania  zewnętrznego,  które  często  ostatnimi  czasy
pojawia się nagle i trzeba szybko podejmować odpowiednie działania.

Radny Ł. Sławiński nawiązał do przedstawionej przez BM informacji o pracy między Sesjami
i jednocześnie zwrócił się z prośbą o przybliżenie szczegółów spotkania z Prezesem Zarządu
SSEMP i przedsiębiorcami. Zgłosił też wniosek o przedstawienie przedmiotu oraz przebiegu
spotkania  z  Prezesem  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej,  pracownikami  SM  oraz
przedstawicielami Urzędu Miasta.

BM  przypomniał,  że  zamierzeniem  Prezesa  SSEMP w  Kamiennej  Górze  oraz  BM  było
stworzenie  na  terenie  Kamiennej  Góry  dużego  terenu  inwestycyjnego,  który  mógłby  się
„załapać”  na  dofinansowanie  z  programu  rządowego,  dotyczącego  specjalnych  stref
w  miastach  oraz  w  obszarach  gmin  i  miast  zagrożonych  degradacją.  Poinformował,
że  w Polsce są  122 takie  miasta,  które  mogłyby uzyskać dofinansowanie  z  Ministerstwa
Przemysłu  lub  Agencji  Rozwoju  Przemysłu  na  uzbrojenie  dużego  terenu  dla  potrzeb
inwestorów w strefie. Dodał, że tych spotkań w przedmiotowej sprawie było kilka i miały one
na celu utworzenie jednolitego obszaru inwestycyjnego o wielkości co najmniej 200-250 ha.
Podkreślił,  że  w  Kamiennej  Górze  nie  udało  się  takiego  terenu  uzyskać.  Specjaliści
przeglądali  stosowne  mapy  i  dokumenty,  na  podstawie  których  okazało  się  niemożliwe
ubieganie się o niniejsze dofinansowanie na ten cel ze środków rządowych. Nadmienił przy
tym, że dobrą wiadomością jest jednak coraz większe zainteresowanie inwestorów tym, aby
lokować swoje środki w pobliżu miasta i w samej Kamiennej Górze. Coraz więcej jest zapytań
o tereny w wielkości 5-10 ha, które znajdują się jak najbliżej zjazdu z planowanego przebiegu
drogi  S-3  przy  ul.  Jeleniogórskiej.  Gorszą  sprawą  jest  fakt,  iż  tereny  te  należą  albo  do
prywatnych właścicieli, albo są w posiadaniu Skarbu Państwa. Zaznaczył, iż Urząd Miasta
oraz SSEMP będą nadal  czyniły  starania w kierunku poszukania stosownego terenu pod
inwestycje o wielkości 200-250 ha. Podkreślił przy tym, że po pozytywnym uzyskaniu takiego
obszaru  dojdzie  jeszcze  problem  z  zachęceniem  potencjalnego  inwestora  i  pokonaniem
konkurencyjnych  gmin,  które  oferują  np.  w  całości  obszary  inwestycyjne  700-800  ha,
o lepszym skomunikowaniu i łatwiejszym terenie do zagospodarowania. Dodał, że na każde
zapytanie  inwestorów  Urząd  Miasta  odpowiada  bardzo  szybko  i  jednocześnie  uściślił,
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iż zostało przyjęte takie założenie, zgodnie z którym każde wyjaśnienie do zapytania o teren
inwestycyjny  jest  traktowane  priorytetowo.  Wyjaśnił,  że  żaden  inwestor  nie  powinien
oczekiwać  na  odpowiedź  miesiąc,  dwa  czy  pół  roku,  gdyż  wszystko  jest  załatwiane  na
bieżąco. Na zakończenie poinformował, że kamiennogórska strefa wydała od początku roku
8-9  zezwoleń,  głównie  dla  małych  i  średnich  firm,  z  uwagi  na  obniżenie  przez  Państwo
minimalnych  nakładów  na  inwestowanie  w  strefach.  Zaproponował  również  możliwość
zorganizowania spotkania Rady Miasta, władz wykonawczych oraz Prezesa Zarządu SSEMP
w Kamiennej Górze dla omówienie dokładniej tych szczegółów i jednocześnie wyraził wolę
poinformowania w pierwszej kolejności Rady o sukcesach związanych z pozyskaniem dużego
inwestora. 

Radna E. Seweryniak zapytała, jaką kwotę musiałoby zabezpieczyć miasto, aby wybudować
wspólnie z SOPP przedszkole ze żłobkiem przy wspomnianym zakładzie?

BM poinformował radnych, że przedszkole to zapewniałoby miejsce dla 100 dzieci, a żłobek
dla 25 dzieci. Wg aktualnych cen, inwestycja ta miałaby kosztować łącznie 12 mln. zł, przy
czy sam inwestor wyraził wolę przeznaczenia na ten cel 6-7 mln. zł. Gmina Miejska musiałaby
zabezpieczyć  pozostałą  kwotę  w  partnerstwie  publiczno-prywatnym.  Dodał,  że  takie
przedsięwzięcie  wiąże  się  z  licznymi  zawiłościami.  Niemniej  jednak  zostanie  powołana
w Urzędzie Miasta specjalna grupa robocza do rozmów z tą firmą, gdyż przez jakiś czas te
rozmowy utknęły w miejscu. Prezes tej firmy wyraził ubolewanie, iż ze strony Urzędu Miasta
przez jakiś czas nie było żadnego odzewu w tej sprawie. Nadmienił, że została przedstawiona
również  inwestorowi  inna propozycja  lokalizacji  tego obiektu,  ale  położona bliżej  centrum
miasta. Na chwilę obecną nie wyraził on sprzeciwu dla takiego pomysłu. Podkreślił, że w dniu
dzisiejszym  otrzymał  również  informację,  zgodnie  z  którą  do  Kamiennej  Góry  jutro  lub
pojutrze  przyjedzie  inwestor,  który  chce  wybudować  przedszkole  i  nie  chce  od  gminy
pieniędzy.  Został  on zaproszony na spotkanie,  po którym zostanie radnym przedstawiona
informacja, czy ma ten proponujący jakieś umocowanie w rzeczywistości.  

Radny Jacek Bruździak nawiązał do polemiki przeprowadzonej z BM na ostatniej Sesji RM
w sprawie uchwały o odpadach komunalnych i jednocześnie stwierdził z satysfakcją, że BM
podjął po obradach takie działania, o jakie chodziło radnemu. Dodał, że brakowało wcześniej
np.  spotkania radnych z Prezesem Zarządu PGK Sanikom. Dzięki  organizacji  tej  dyskusji
widać efekt na obecnej Sesji RM w postaci głosowania radnych. Podkreślił przy tym, że jego
wypowiedzi były wskazówką do działania dla BM, a nie atakiem na jego osobę. Pogratulował
BM, że posłuchał tych wskazówek i podjął skuteczne działania. Zaznaczył również, że uwaga
do obsługi prawnej pojawiła się przy sesji lutowej, gdzie po raz pierwszy omawiany był temat
odpadów komunalnych i nie udało się go podjąć. Przypomniał, że temat odpadów mógłby
wówczas być przegłosowany na jednej  sesji,  gdyby najpierw głosowano samą poprawkę,
a następnie po jej ewentualnym odrzuceniu głosowano projekt uchwały pierwotnej. 

Radna E. Seweryniak stwierdziła, iż bardzo dobrą lokalizacją dla przedszkola jest budynek
Zespołu Szkół przy ul. Lubawskiej i zasugerowała, aby zaproponować temu potencjalnemu
inwestorowi wyremontowanie tego budynku na to nowe przedszkole. 

BM odpowiedział na ww. uwagi, tj.:
1) przypomniał radnemu J. Bruździakowi jego autorytatywne stwierdzenie z ubiegłej Sesji

RM,  według  którego  radny  nie  przypominał  sobie  sesji  bez  zapewnionej  obsługi
prawnej lub nawet lub twierdził, że nie było w ogóle takiej sesji. Podkreślił również,
że  każdy  ma  prawo się  pomylić  i  sam przyznał  się  także  do  popełniania  błędów.
Wyjaśnił, iż skoro Rada Miasta zwraca BM uwagę na popełniane pomyłki, to sam też
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czasem musi sprostowywać niektóre niewłaściwe wypowiedzi radnych. Wyraził  przy
tym zadowolenie z systematycznego dochodzenia do porozumienia i posuwania spraw
istotnych dla Gminy Miejskiej do przodu, bez niepotrzebnego spierania się;

2) nadmienił,  iż  obecnie nie ma jeszcze zaproponowanej koncepcji  zagospodarowania
tego  budynku  przy  ul.  Lubawskiej.  Przypomniał,  że  wg  wstępnych  wyliczeń  koszt
adaptacji tego obiektu wynosić będzie ok. 8-10 mln. zł. Zaznaczył, że wstępnie chciał
tam umieścić dom dziennego pobytu dla seniora, ale realia zmieniły jego postrzeganie
i planowanie przeznaczenia dla tego budynku. Poinformował, że o wiele taniej będzie
wybudować np.  dom seniora wspólnie  z  TBS, o czym była rozmowa na spotkaniu
z Radą Miasta.  Dodał,  iż  sama budowa wyniesie  wstępnie ok.  1,5 mln.  zł,  co jest
o wiele niższym kosztem, od propozycji adaptacji domu seniora przy ul. Lubawskiej na
kwotę  6  mln.  zł  czy  z  przedszkolem  za  10  mln.  zł.  Zaapelował  do  radnych
o rozważenie propozycji TBS, z uwagi na spore zapotrzebowanie w mieście na taki
obiekt. Poinformował przy tym, że w ostatnim czasie odbył spotkanie z Kierownikiem
Świetlicy  Środowiskowej,  która  również  zgłosiła  potrzebę  poszukania  większego
lokalu,  gdyż  obecnie  zajmowany  uniemożliwia  przyjęcie  kolejnych  8  osób
oczekujących.  Dodał,  że  tematy  te  są  pokrewne  i  dzięki  budowie  takiego  Domu
Seniora umożliwiono by wyjście z domu 60-70 osobom. Udzielono by również pomocy
dla  rodzin,  które  muszę  się  zajmować  całodobowo  seniorami.  Wyraził  zdanie,
iż budowa takiego obiektu jest obowiązkiem samorządu i nadzieję na jego wykonanie
w tej  kadencji.  Przypomniał,  że  Kamienna  Góra  jest  jednym z  ostatnich  miast  tej
wielkości,  które  nie  posiada  takiego  domu.  Na  zakończenie  zaznaczył,  że  słabym
punktem programów związanych z dofinansowaniem na przedszkola jest zbyt duże
nasycenie w Kamiennej Górze takimi usługami, które uniemożliwia nam staranie się
o  środki  zewnętrzne  na  ten  cel.  Zaznaczył,  że  obecnie  zwiększona  zostanie  tylko
liczba  miejsc  w  Przedszkolu  Nr  2  po  remoncie  o  3-5  miejsc  i  zostanie  wówczas
w 100% spełnione  zapotrzebowanie  w  mieście.  Inną  sytuację  mamy w przypadku
Żłobka Miejskiego, gdzie zapotrzebowanie jest jeszcze znaczne, ale brak jest obecnie
programów  z  tym  związanych.  Podkreślił,  że  w  sytuacji  wyboru  priorytetów
inwestycyjnych, byłby w pierwszej kolejności za rozbudową Żłobka Miejskiego, gdzie
jest potrzebnych natychmiast ok. 70 nowych miejsc.

Ad.17. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący RM J. Jarosz zamknął VIII Sesję Rady
Miasta Kamienna Góra w dniu 27 marca 2019 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

Przewodniczący Rady

   /-/ Janusz Jarosz
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